「聯合書院明德獎」領授人馮濤聲同學讚辭

馮濤聲同學剛於本年度畢業於本院生物化學系。在學期間,馮同學成績優異,名列前茅,並以理學士一級榮譽畢業。馮同學過去曾獲大學及書院頒授不少獎項,包括:李卓予教授優異學業獎、中大生化系校友會獎學金、中大理學院院長榮譽錄、馮秉芬紀念獎學金、院長嘉許狀、曾筆添獎學金、黃桂林伉儷留學獎學金及封燕芸女士獎學金。

馮同學亦曾獲不少校外機構頒發學業獎項,包括:兩次獲頒東亞銀行金禧紀念獎學金及尤德爵士紀念基金獎學金。此外,馮同學亦憑其傑出的研究成果獲得中大生化系夢想計劃獎學金,於 2007 年赴笈海外交流研究。他並於 2008 年獲加州理工大學校友會頒贈加州理工大學本科生研究獎學金,於該大學進行有關胚胎幹細胞研究。可見馮同學的努力不懈,以及其卓越的學業成就。

在學期間,馮同學亦積極參與各項課外活動及校內服務。他曾於大學圖書館系統及入學及學生資助 處擔任學生助手。他除了於大學本科入學資訊日擔任學生大使外,亦曾任《大學廣場》記者,以及聯合 書院金禧紀念文集《聯合文采》的作者之一。

由此可見,馮同學不但學業成績出眾,更積極參與課外活動,樂於為書院及大學服務,可謂發展全面,兼顧各方。馮同學現於我校生物化學系擔任研究生,憑他驕人的學業及科研成績,以及成熟、睿智及熱誠的性格,我們深信馮同學將會繼續於其研究領域上騰飛精進,並貢獻社會。

Mr Fung To Sing Recipient of United College Ming De Scholarship Citation

Mr Fung To Sing has just graduated from the Department of Biochemistry at our university. Throughout his university life, To Sing has achieved an excellent academic record and was recommended by the University's Undergraduate Examinations Board for the award of the degree of Bachelor of Science with First Class Honours. He has received numerous awards, including the Prof. CY Lee's Academic Award and the CUHK Biochemistry Alumni Scholarship by the Department of Biochemistry, Faculty Dean's List, Fung Ping Fan Memorial Scholarship, College Head's List, Tsang Shiu Tim Scholarship, Mr & Mrs KL Wong Overseas Scholarship as well as Ms Wendy Fung Scholarship by United College. To Sing has also received a number of academic awards from external institutions, including the Bank of East Asia Golden Jubilee Scholarship by Bank of East Asia and Sir Edward Youde Memorial Scholarship. In addition, To Sing has also received honours and prizes for his research achievement; he has been awarded the DREAM scholarship from the Department of Biochemistry to conduct research overseas in the year 2007. In 2008, Caltech Alumni Association also awarded To Sing the Caltech-Hong Kong Undergraduate Research Fellowship for To Sing to conduct embryonic stem cell research in Caltech. All these awards showed that To Sing has achieved academic excellence.

Apart from academic activities, during To Sing's tenure at our University, he has also been actively participated in extracurricular activities and service at CUHK. To Sing has been the student helper for our University Library System and Office of Admissions and Financial Aid. He has also been the ambassador for the University's Orientation Day for Undergraduate Admissions, the reporter for the University Market Place, as well as one of the authors for United College's Golden Jubilee Anniversary Volume.

To Sing is an all-rounded student with excellent scholarly achievement, active participation in extracurricular activities and eminent service to both United College and the university. To Sing is now a postgraduate student in the Department of Biochemistry. With his profound academic and research accomplishment, his maturity, intelligence and passion, we have confidence that To Sing can continue his excellent momentum and contribute to the academia and our community.

This citation is written by Professor Faye S Y Tsang